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T o v á b b i 
eredményekért 
Tanácskazlak a textilművek brigádvezetűi 

r 

S o m o g y j K á r o l y n é f e lvé t e l e 

Átlagosan 108 százalékos tel jesítményt nyújt a „Tyereskova" 
melynek tagja Roth Józsefné előfonógépes, a könnyűipar 

szocialista brigád, 
kiváló dolgozója is 

Befejeződött a kongresz- A hozzászólásokból tudtuk belépő fiatalokat, milyen esz-
szusi és felszabadulási mun- meg, hogy a kollektív szel- közökkel toborozzanak minél 
kaverseny első szakasza a lem nemcsak a termelékeny- több fiatal munkásnőt az ol-
szegedi texti lművekben. A ség emelésében nyilvánul vasómozgalomba. A gyár 
versenyfelajánlások egy ré- meg, hanem sok egyébben, dolgozóinak ké tharmada f ia-
sze Szeged felszabadulásé- Minden ember külön-külön tal. Nem mellékes körül-
nak évfordulójáig szólt, más és együtt is törekszik az ön- mény az általános művel t -
része jövőre is érvényes. Az költség csökkentésére. A ségük, szakképzettségük. A 
első szakasz eredményeit a munkásnői nem mennek el kollektíva támogatása révén 
napokban értékelték, össze- szótlanul egy-egy gyanúsan já rha t most is 66 i f júmunkás 
hívták a szocialista brigád- zörgő gép mellett, szólnak a általános iskolába, 
vezetők tanácskozását, meg- művezetőknek, küld jenek la-
téit a hata lmas üzemi ét te- katöst. Vigyáznak az apró A text i lművek brigádve-
rem. Az asztaloknál f ia ta l - alkatrészekre, mint otthon a zetőinek tanácskozása ered-
asszonyok, lányftk ültele, el- háztar tás eszközeire. Tudják , ményesen ért véget. A gyár 
vétve akadt egy-egy idősebb mennyit érnek ezek a látszó-
arc, néha lehetett hal lani ér- lag kicsi dolgok. A felelős- igazgatója, szakszervezeti bi-
ces férfihangot. A text i lmű- ség közös. Nem biztos, hogy zottsága csokorba szedte az 
vek a nők, a f iatalok gyára, a fonal minősége csak a fo- ú jabb vállalásokat, ötleteket 

nónőkön múlik, sokat tehet- a verseny második szakaszá-Nagy figyelemmel hallgat-
ták meg Juhász Géza igaz-
gató beszámolóját az eddigi 
teljesítményekről, a hátra le-
vő feladatokról, az 1975. évi 

hoz. A szocialista brigádok nek a műszerészek is, ha 
rendszeresen ka rban ta r t j ák , 
még a kötözőgépeket is. A e s a § y a r gazdasági-társa,-
szövödének is körül tekintőbb dalmi vezetőinek őszinte, 

tervekről, amelyek a máso- munká t kell végezni. A br i - emberséges hangvételű be-

b é U z é s é t n y c ^ o z t ó k f b r i 3 S S S t í I n y a ^ a k a t ó k o s ' - S f f Í S * f k » a 
betejezeset célozzak. A b n - s á g r a . a s z ö v ő n ő k n e k c s a k jovo sikereinek. 

azt a fonalat szabad eldobni, 
amit biztosan nem lehet föl-

gádvezetők érdeklődéssel 
kísérték Barna Józsefnek, a 
szakszervezeti bizottság te r - f " u l V.1"1 

melési felelősének beszámo- a s z n a l n l ' 
lóját is. Arról beszélt, ho- A szocialista brigádvezetők 
gyan lehet további tar ta lom- kongrét javaslatokat adtak 
ma! megtölteni a brigádok egymásnak, de a gyár veze-
másik két jelszavát: szocia- tőségének is. Nem szép sza-
lista módon tanulni és élni. vakat hal lot tunk ezen a fó-

A hozzászólásokból derült h a n , e m k é z z e ] 
ki, hogy mennyire maguké- f o g h a t o - v a l o s o t l e t e t < 
nak érzik a gyárat a szocia-

héz az olyan brigádnak, 
amelynek tel jesí tménye va-

smét gyűlésre h ív ják esténként a la-
kosságot: tegnap este Szegeden is 
megkezdődtek a tanácstag-beszámo-

lók. A közéletnek szánt egy-két óra a r ra 
való, hogy a választott testület tagjai a 
nyilvánosság elé tá r ják , milyen határoza-
tokkal és intézkedésekkel segítette a t a -
nács a város fejlődését, gondjainak meg-
oldását vagy- enyhítését; miként érvénye-
sült a közakarat közös dolgainkban; meny-
nyi erőt és anyagi támogatást adott a la-
kosság a városépítő igyekezethez; volt-e 
haszna a lakosság körében fogant érdemes 
és prakt ikus javasla toknak; mozdultak-e 
előbbre az általános városfejlődéssel 
együtt a választókörzet apróbb-nagyobb 
ügyei. Leltározás és számonkérés ez egy-
szerre, a legnagyobb nyilvánosság előtt, s 
mindig száz meg száz ú j megbízatás is a 
tanácstagoknak, hiszen a választók ú j abb 
egy esztendőre kimérik nekik a feladato-
kat. 

Az idei tanácstag-beszámolókon bizo-
nyára könnyebb dolguk lesz a választot-
taknak, hiszen Szeged fejlődésének, meg-
ú ju lásának rendkívül eleven évét éli. 1974 
számos szegedi várakozást betetőzött, kö-
zöttük több olyan, amelynek említésekor 
eddig leginkább a türe lemre és a lakosság 
megértésére apellál tunk. És ú j abb nagy 
várospolitikai jelentőségű dolgok vannak 
folyamatban, döcögnek vagy ha ladnak a 
megnyugtató megoldáshoz. A bölcsőde és 
az óvoda évek óta téma a lakosság és a 
tanácstagok találkozásain. Most a sok erő-
feszítés több eredményéről beszámolhat-
nak a tanácstagok, még ha nem is pipál-
ha t juk ki a további teendők sorából az 
aprónép elhelyezésének további tenniva-
lóit. S ebben nagy részük van a szegedi 
üzemeknek, intézményeknek és szocialista 
brigádoknak is. Szeptember 30-ig a ne-
gyedik ötéves tervre kitűzött 4900 lakás-
ból 3446-ot építet tek a tanács fejlesztési 
alapjából, de minden lakásépítési fo rmát 
egybeszámolva 7142 ú j lakás az eredmény. 
A nagyarányú útfejlesztési program kere-
tében ez az ötéves terv eddig 118 ezer 
négyzetméter szilárd burkolatú ú j utat , 66 
ezer négyzetméter ú j járdát hozott. Meg-
épült az ú j kemping, már két piaci csar-
nok szolgálja a város jobb ellátását, a vá -
sárlók és az árusok kényelmét. Nagyará-
nyú változások mentek végbe Ta r j ánban . 
jóllehet az ú j abb meg ú j a b b lakótömbök 
elkészülése további igényeket támaszt. 
Mégis több mór fájdalomcsil lapításnál , 
hogy az ötéves terv l i s tá ján 460 bölcsődei 
és 750 óvodai hely, hatvan iskolai tante-
rem, több mint 8000 négyzetméter üzlet és 
4000 négyzetméter ét terem, eszpresszó sze-
repel, s különösen ebben az évben len-
dült meg ezek építése és átadása. Tanúi 
vagyunk a legfontosabb u tak rekonst ruk-
ciójának, a villamospályák átépítésének, 
és egyúttal viseljük kellemetlenségeit. 

Mégis megnyugtató a lakosság számóra, 
hogy ezek a hata lmas vállalkozások a 
megvalósulás felé haladnak. Elkészült az 
ú j sportcsarnok is, talán nemsokára elő-
adáson tapsolhatunk a szép, ú j kamara -
színházban, ú j a b b százmilliókat költ a vá-
ros a korszerű csatornázásra, befejeződött 
a városi földgázhálózat építése, nemsokára 
hozzáfognak az Izabella-híd építéséhez, 
m á r rajzasztalokra kerül t a Nagykorúinál 
épülő ú j közúti híd . . . 

Rendkívül hosszú lenne a lista, ha csak 
a legfontosabb és legnagyobb építkezése-
ket aka rnánk is csokorba szedni, de hi-
szen Szeged lakossága lépten-nyomon ta -
n ú j a a város nagy megújulás i fo lyamaté 
nak, amelyet tu la jdonképpen csak a nagy 
víz utáni új jáépítéshez lehet hasonlítani 
méretekben és minőségben. Közel négy-
milliárd forintos fejlesztési a l ap ja van 
városnak er re az ötéves tervre, amiből ed-
dig 2 milliárd 700 millió használt fel, s 
70 milliót hoztak a csatlakozott községek, 
amelyekben eddig 60 milliót költöttek el. 

Nagy dolgok ezek. Szoktuk is mondani , 
és bizonyára a választók is szóvá teszik 
majd , hogy tudunk m á r ebben a városban 
tömeges lakásépítést szervezni, ú j r akpar -
tot csinálni, úthálózatot korszerűsíteni, hi 
dat emelni — csak éppen a kis ügyekben 
mozdulunk nehezen. Egy villanyégőt, egy 
padot nehezebb ki járni , egy ingerlő za j -
forrást körülményesebb megszüntetni, egy 
éjszakai orvosi ügyeletet bonyolultabb 
megszervezni, min t mil l iárdokat okosan el-
költeni. Olyan el lentmondás ez, amely 
szocialista tá rsadalomban különösen ért-
hetetlen. A törődést pedig ezen is mér i a 
lakosság, s joggal vá r nagyobb érzékeny-
séget a hétköznapok apró szükségleteinek 
kielégítésében és szervezésében tanácsta-
goktól és testületektől, hivataloktól és köz-
hivatalnokoktól egyaránt . A lakókörzetek-
ben most is sok ilyen apró panasz föl-
fakad m a j d a tanácstagi beszámolókon, 
a kisebb-nagyobb közösségek nevében föl-
szólalók megrak ják ilyen megbízatásokkal 
tanácsi képviselőjüket. Akkor lesz ered-
ményes a találkozás, ha ezek az ügyek 
sem maradnak jegyzőkönyvben, hanem 
folyamatosan megoldjuk őket. 

Fontos fórumai a tanácstag-beszámo-
lók a várospoli t ikának. I lyenkor ta -
lálkozik a közvélemény meg a vá-

rosvezetés koncepciói, i lyenkor kontrol lál-
ja a lakosság a választott testület döntése-
it és a választott tanácstag tevékenységé-
nek eredményességét, i lyenkor frissül föl 
ötletekkel, javaslatokkal és bíráló meg-
jegyzésekkel a várospolitikai munka . Jó 
beszámolók és érdeklődő városlakók, te-
vékeny tanácstagok és követelményeket tá-
masztó választók találkozása esetén gaz-
dag kamatokat könyvelhetünk el a város 
javára, 

SZ. SIMON ISTVÁN 

ajánlást . Gondokat is. 
fel-

A 
lista brigádok, m e n n y i r e t ^ - s o k elmondták, hogy ne-
nem öncélú babérgyűj tés a 
kongresszusi munkaverseny. , , , , . . . . . ... 
Teljességében kibontakozott ^ ! f S t ° L " l ! " i 
a kollektív szellem a tanács- kiskundorozsmai asszonyok 
kozáson is. Ugyanezzel a kö- hétköznap nem érnek ra kul -
zös akarat tal sikerült elér- t u r a h s összejöveteleken részt 
ni, hogy a fonodában például d S h é t V é g e " ~ C M " 
gyakorlatilag nincs álló gép, ládostól — szívesen tenné-

nek kirándulásokat . Ehhez 
nem mindig kapnak autó-

meltek. A nagyvállalat ter- b u , s z t A z író-olvasó találko-
.,„ ' zokon szívesen la tnanak hi-

a harmadik negyedév végéig 
253.4 kilométer fonalat ter-

ve 246 kilométer. Akkor lá t -
ható igazán a fejlődés, ha 
megnézzük, milyen eredmé-
nyek születtek az előző évek-
ben: 1972-ben 227 kilométer, 
1973-ban pedig 242,7 volt a 
teljesítmény. 

res írókat is, amellett , hogy 
örömmel ismerkednek szű-
kebb hazánk, Csongrád me-
gye íróival, költőivel. Javas-
lat született a r ra is, hogyan 
pat ronál ják az üzemrészekbe 

Gazdag zsákmány 

Népszerűek 
a szakközépiskolák 

Szegeden és a környékbeli 
városokban is egyre nép-
szerűbbek a szakközépisko-
lák. Az idei tanévben példá-
ul 10 ezer 400-an tanulnak 
a megye középfokú taninté-
zeteiben, de közülük immár 
6655-en valamelyik szakkö-
zépiskolában folytatnak ta-
aBtesányokat, míg a g imná-

ziumi tanulók száma 3743 
főre mérséklődött. 

A gimnazisták többsége is 
szakrendszerű oktatásban 
vesz részt. A szakközépis-
kolákban csökkent ugyan az 
ipari képzést nyúj tók iránti 
érdeklődés, de még így is 
legmagasabb az arányuk — 
hiszen a tanulók 32 százalé-
ka ipari szakképesítést 
nyú j tó középiskolába jás. 

Acs a . s a n a o r f e lvé te le 

Az őszi vadászszezonban a hétvégi napokon, szombaton 
és vasárnap Csongrád megyében is hangos a tájélv — vi-
lágosodástól sötétedésig — a vadászok fegyverétől. A jó 
vadgazdálkodás eredménye, hogy sűrűn akad puskavégre 
nyúl és fácán, nem ri tkán kilövésre érett üz. Képünk: 
Hantházán készült a vasárnapi vadászaton, amelynek 
eredménye négy ha j tásban 138 nyúl és ugyanannyi fácán. 

Megkezdődött 
a művelődésügyi 

vezetők tanfolyama 
Hétfőn, az Országos Peda-

gógiai Intézetben dr. Orbán 
László kul turál is miniszter 
nyitot ta meg a fővárosi, me-
gyei és városi tanácsok m ű -
velődésügyi vezetőinek to-
vábbképzési tanfolyamát . 

Az Oktatási és a Kul tu rá -
lis Minisztérium által közö-
sen szervezett egyhetes tan-
folyamon döntően a külön-
böző művészeti területekről 
esik szó. Magyarázza ezt, 
hogy a közoktatás alapvető 
feladatai má r ismertek, az 
iskola, az oktatás ügye elő-
térben áll, jelentőségét a 
társadalom felismerte. 
Ugyanez még nem mondha-
tó el a művészetekről, jól-
lehet a közművelődés ú j 
koncepciója jelentős szere-
pet tu la jdoní t az irodalom-
nak, f i lmnek, színháznak, s 
szorgalmazza, hogy a művé -
szetek csarnokai egyre in-
kább a közművelődés ottho-
naivá vá l janak. A konzultá-
ciókra is módot adó tanfo-
lyamon hangsúlyosan esik 
szó a nem kulturál is terü-
leteifen dolgozó vezetők 
szemléletváltozásának szük-
ségességéről; arról, hogy a 
közművelődés nézőpontjából 
közeledjenek a művészeti 
ágazatokhoz. A feladat an-
nak tudatosítása, hogy a 
közművelődési határozat el-
sősorban nem anyagi kérdés, 
nem kampányfeladat , ha-
nem olyan szemléletformáló 
erő, amely a mindennapi 

a d feladatok elvégzéséhez 
vezérfonalat . 

A résztvevők a program 
során előadásokat hal lanak, 
amelyek többek között a 
művelődéspolitika időszerű 
kérdéseiről, a tanácstörvény 
végrehaj tásának tapasztala-
tairól, a képzőművészet, a 
f i lmgyártás és - forgalmazás 
kérdéseiről, a zenekul túra 
fejlődéséről, távlatairól 
nyú j t anak áttekintést . A 
tanfolyam közös konzultá-
cióval ér véget, amelyen de. 
Gosztonyi János oktatási és 
dr. Molnár Ferenc kul turál is 
á l lamti tkár vesz részt. (MTI) 

Moszkvai 
pá r t k ü i d ö t tség 

Budapesten 
L. I. Grekov, az SZKP KB 

tagja, a moszkvai városi 
pártbizottság másodt i tkára 
vezetésével hétfőn Buda-
pestre érkezett a moszkvai 
pártbizottság küldöttsége. A 
delegáció a budapesti p á r t -
bizottság meghívására egy 
hetet tölt a fővárosban. 
(MTI) 


